
PROTOKOL Nr XIV/2015 

Obrad XIV Sesji Rady Gminy Kotun 


odbytej w dniu 21 wrzesnia 2015r 


Sesja odbyla si~ w sali konferenc~tnej Urzydu Gminy w Kotuniu. 
Obrady rozpoczyly siy 0 godz. 14° , a zakonczyly siy 0 godz. 1540. 

Ustawowa liczba radnych - 15 
W sesji uczestniczylo - 14 radnych tj. 93 % ustawowego skladu rady llista 
obecnosci w zalqczeniu do protokolul. 

Porzi!dek obrad: 
1. 	 Otwarcie Obrad XIV Sesji Rady Gminy. 
2. 	 Wnioski do porz'!dku obrad. 
3. 	 Sprawozdanie W6jta z dzialalnoSci miydzy sesjami. 
4. 	 Podj~cie uchwaly w sprawie zmian w budzecie gminy na 2015 rok. 
5. Podjecie uchwaly w sprawie zamiaru likwidacji Szkoly Podstawowej im. 

Wladyslawa Stanislawa Reymonta w Cisiu-Zagrudziu. 
6. Podj~cie uchwaly w sprawie zamiaru likwidacji Szkoly Podstawowej 

w Koszewnicy. 
7. 	 Podj~cie uchwaly zmieniaj,!cej uchwaly w sprawie okreslenia przystank6w 

komunikacyjnych na terenie Gminy Kotun oraz warunk6w i zasad 
korzystania z tych przystank6w. 

8. 	 Infonnacja Przewodnicz,!cej Rady. 
9. Dyskusja i wolne wnioski. 
10. Przyjycie protokolu z poprzedniej sesji. 
II. Zamkniycie Obrad XIV Sesj i Rady Gminy. 

Ad pkt. 1 

Przewodnicz,!ca Rady Teresa Brusniak otworzyla XIV zwyczajn,! Sesjy Rady 

Gminy Kotun. Stwierdzila quorum. Nast~pnie przywitala obecnych na sesji: 

radnego powiatowego Jana Kucia, W6jta Grzegorza G6rala, Sekretarza Gminy 

Slawomira Smolaka oraz radnych i soltys6w. 


Ad pkt. 2 

Wniosk6w nie zgloszono. 


Ad pkt. 3 

W6jt poinformowal, ze w okresie miydzy sesjami wydal2 zezwolenia, 

19 zarz'!dzen. Od ostatniej sesji zwyczajnej odbyly si~ 3 sesje nadz"",),czajne. 




Sposrud zadan i inwestycji nalezy wyr6Znic: 
I. Podpisano umow<; na opracowanie projektu technicznego budowy 


kanalizacji w miejscowosciach Gr<;z6w i Broszk6w. 

2. Polozone zostary asfalty na drogach gminnych w Czarnow<;zu, 

Broszkowie, Zeliszewie DUZym oraz naprawiono nawierzchni<; na drodze 
w Ll(kach. 

3. 	 Zlecono wykonanie zatoczki autobusowej w Trzemuszce i Gr<;zowie. 
4. 	 Urzlj.dzono 4 place zabaw: przy szkolach w Cisiu-Zagrudziu 

i Koszewnicy, Grl(zowie i Pierogu. W ramach odr<;bnego projektu 
mieszkancy wsi Polaki stworzyli plac do zabawy dla dzieci i miejsce 
rekreacyjne dla mieszkanc6w. Uzupelniono plac zabaw przy Zespole 
Oswiatowym w Kotuniu. 

5. 	 Zlecono wykonanie dokumentacji przebiegu drug gminnych 
w miejscowosci Cisie-Zagrudzie oraz dokumentacjl( modernizacji ulic 
w Kotuniu: Armii Krajowej, Walczewskiego, Llj.kowa. Termin wykonania 
dokumentacji - koniec wrzesnia br. 

6. 	 Zostal wyremontowany osrodek zdrowia w Bojmiu oraz sala 

gimnastyczna w Zespole Szk61 w Bojmiu oraz dokonano naprawy 

p<;knil(cia scian w nowej cZl(sci szkoly. 


7. Zostal rozstrzygni<;ty przetarg na zakup samochodu pozarniczego dla OSP 
Kotun. Podpisano juz stosownlj. umowl(. Wydatki Gminy obecnie 
ksztaltujlj. sil( w wysokosci 252 tys. zl. Cala umowa to wydatek 852 tys. 
zl. 

8. 	 W okresie wakacyjnym trwaJ remont Zespolu Oswiatowego w Kotuniu, 
polegajlj.cy na termomodernizacji szkoly, wymianie wil(zby dachowej 
i poszycia, izolacji oraz ocieplenia fundament6w budynku oraz remont6w 
cZlj.stko'Wych wnl(trza obiektu. W chwili obecnej trwajlj. uzupeJnienia 
zauwazonych usterek wykonawczych. 

9. Opracowuje sil( projekt modernizacji szk61 w Cisiu-Zagrudziu 
i Koszewnicy w kierunku przystosowania ich do potrzeb przedszkola. 

lO.Przez cary okres letni remontowane Slj. drogi gminne i nadal potrzeby na 
tym odcinku wzrastajlj.. Postaramy sil( dokonac zam6wienia 
uzupelniajlj.cego zakupu trucznia na dalszy remont naszych dr6g. 

11.12 Jipca odbyJ sil( festyn rodzinny. Zorganizowany zostaJ takze festyn 
pilkarski 0 puchar W6jta, odbyly sil( coroczne uroczystosci zwilj.zane 
z roczniclj. akcji "Burza". 

Uwag ani pytan nie wniesiono. 
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Ad pkt. 4 
Wojt wyjasni1, ze szczego1owe zmiany w budZecie omowione zostaly na 
Komisji BudZetu i Finansow. Zwiykszono zakres zadan inwestycyjnych 0 zakup 
od PKP dzia1ki po starej "rampie" kolejowej oraz remont tej dzialki 
z przystosowaniem do targowiska gminnego. Dotychczas bardzo wiele glos6w 
otrzymywalismy z powodu utrudnien w ruchu drogowym w czasie dzialania 
targowiska przy ulicy Siedleckiej. Zatem postanowiono zakupic wspomniana 
dzialky za torami kolejowymi i wybudowac na niej nowe targowisko pol'lczone 
z parkingiem dla podrMnych PKP. Przygotowalismy \\)'ceny tej dzialki na 
kwoty 8 zl za 1 m kwadmtowy i PKP ja przyjyla. Terenjest duZy, bo okolo 70 
arow. Do tego dochodz'l koszty notarialne. Razem przygotowalismy w projekcie 
kwoty na ten cel w wysokosci 70 tys. zt Zwiykszono taUe wydatki na 
opracowanie planu zagospodarowania przestrzenncgo cZysci Kotunia 0 kwoty 
25.000 zl, w dziale "oswiata i wychowanie" zwiykszono \\)'datki 0 kwoty 
135.000 zl: na roboty remontowe i zakup wyposazenia do kuchni w ZO Kotun 
oraz 80.000 zl na doplaty do przedszkoli w innych gminach. Szczego1owe 
zmiany odzwierciedla uzasadnienie do uchwaly. 

Uwag ani pytan nie zgloszono. 


PrzewodnicZ'lca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr XrV.90.20 15 w sprawie 

zmian w budzecie gminy na rok 2015. 

Uchwala zosta1a podjyta jcdnoglosnie /za-14/ w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 5 

W ojt wyjasni1, ze stan naszej oswiaty nie jest przystosowany do istniej'lcych 

standardow i warunkow. Ustawa \\)'musza na samorz'ldach miejsca dla 

przedszkolakow. W tym roku jui: dla dzieci 4-1etnich a od 2017 taUe dla 

3-1atkow. Na pocz'ltku tego roku sporz'ldzilismy analizy, ktora wykaza1a, i:e 

konieczne s'l ruchy dotycz'lce restrukturyzacji sieci gminnych placowek 

oswiatowych. lui: w tym roku rozpoczylismy uzupelnianie placowek 

oswiatow),ch w Koszewnicy i Cisiu-Zagrudziu w place zabaw dla dzieci. 

W najbJizszym czasie zostanie opracowana dokumentacja dostosowania tych 

obiektow na potrzeby przedszkola. 


- Soltys wsi Koszewnica Zbigniew Czarczynski zabral glos w sprawie 
likwidacji Szkoly Podstawowej w Koszewnicy, ale Przewodnicz'lca Rady 
przerwa1a mu w),powiedz przypominaj'lc, i:e ta czysc sesji dotyczy 

http:XrV.90.20


zamiaru Iikwidacji szkoly w Cisiu-Zagrudziu. Pan soltys przerwal swoj'l 
wypowiedz. 

- Radna Barbara Plichta zapytala W6jta 0 liczby uczni6w, kt6re obecnie 
ucz'l siy w szkole w Cisiu-Zagrudziu i 0 liczby uczni6w z terenu Gminy 
Sk6rzec. 

- W6jt 'vvyjasnil, ze wszystkie te dane zawarte s'l w uzasadnieniu do 

uchwaly. 


Wiycej uwag ani pytan nie zgloszono. 

Przewodnicz'lca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr XIV.91.201S w sprawie 
zamiaru Iikwidacji Szkoly Podstawowej im. Wladyslawa Stanislawa Reymonta 
w Cisiu-Zagrudziu. 
Uchwala zostala wiykszosci'l glos6w /za-9, przeciw-3, wstrzymalo siy-2! 
w glosowaniujawnym. 

Ad pkt. 6 
W6jt vvyjasnil, ze takjak w przypadku szkoly w Cisiu-Zagrudziu tak 
i w przypadku szkoly w Koszewnicy cel jest ten sam - projekt utworzenia na 
bazie zlikwidowanych szk61 publicznych przedszkoli. 

- Radna Hanna Pieczara stwierdzila, ze jej stanowisko w tej sprawie jest 
znane wszystkim, bo juz wielokrotnie 0 tym bylo m6wione. Chcialoby siy 
krzyczec, bo nikt nas nie chce sluchac. Zmiany cywilizacyjne, kt6re 
nadchodz'l sugeruj<! niezbicie, ze ta szkola powinna pozostac. Jako jedyna 
w tej gminie mogiaby dostac zwiykszona subwencjy na ucznia. Jak na 
razie nie wiadomo, co bydzie z gimnazjami. W ramach kampanii 
wyborczej r6zne komitety r6wie siy zapatruj<! na kwestiy dalszego 
funkcjonowania gimnazj6w, w wiykszosci nikt ich nie chce. 
ReasumujlJ:c: stracimy zwiykszon<! subwencjy a zwiykszymy koszty 
w dowoZeniu uczni6w do szk61. M6wiy w imieniu mieszkanc6w 
wszystkich wsi wchodzlJ:cych w skI ad szkoty. Apelujy 0 zastanowienie siy 
nad swoimi decyzjami. Nawet patrZ<!c przez pryzmat pienilJ:dza, to takie 
nowe spojrzenie na !<! decyzjy jest jak najbardziej konieczne. 

- Soltys wsi Koszewnica Zbigniew Czarczynski przypomnial radnym, ze 
przed przystlJ:pieniem do sprawowania mandatu radnego, radni slubowali 
sprawowac swe obowi<J:zki rzetelnie maj'lc na wzglydzie przede 
wszystkim dobro swojej gminy i jej mieszkancow. W maju 
zaglosowaliscie za uchwallJ: 0 likwidacji szkoly. Uchwala ta ze powodow 
proceduralnych zostaia uchylona przez Wojewody Mazowieckiego. 



Teraz znowu zaezyna Sly ta sarna historia. Nle zastanawiaeie sit( nad tym, 
co robicie, tylko glosujecie jak warn siy podoba. Tak nie moze bye, zeby 
wladza samorz~dowa tak siy zaehowywala. 
Dyrektor Szkoly Podstawowej w Koszewnicy Bogdan Reska stwierdzil, 
ze dzisiaj spoleezeilstwo szkolne postanowilo juz na spokojnie wysluehae 
deeyzji radnyeh. W ieh imieniu wyrazil gor~ey apel 0 rozwagy w 
podejmowaniu tej deeyzji i wstr.z,ymanie siy od likwidaeji plae6wki. 
JeSli w takich przypadkaehjak zamykanie szk61 zaeznie dziatac 
ekonomia, to bardzo zle siy dzieje. Od Rady Rodzie6w tej szkoly mam 
przekazac, ze mamy umowione juz dwa spotkania z dziennikarzami 
i bydziemy siy jeszeze spotykac wielokrotnie. To tak latwo nie przejdzie 
i wstyd mi za to, ze Pan radny Wozny nama wi a rodzieow i dyrektora 
szkol:y, aby dali zamkn,,!c szkoty a bydzie siy im to oplaealo. 

- Radny Jaeek Woiny zaprzeezyl jakoby mial rozmawiac z kimkolwiek 
w taki spos6b. Zapytal Dyrektora 0 to, jak dokladnie siy wyrazal . . 
w rozmOWle z mm. 
Dyrektor potwierdzil swoj,,! wczesniejsZ<f wypowiedz i stwierdzil, ze rna 
na to swiadka w osobie Przewodnicz"!cego Rady Rodzic6w Pana 
Celinskiego. Pan radny w rozmowie z nimi mial powiedziec, ze " .. dajeie 
W6jtowi zamkn"!e t"! szkoly a uzyskaeie za to profity". 

- Radny Jacek Wozny ponownie zaprzeezyl slowom Dyrektora Bogdana 
Reski. 

- W6jt Grzegorz G6ral przypomnial, ze Pan Dyrektor mieszka w gminie, w 
kt6rej W6jt przeprowadzil proces likwidaeji szk61 juz kilkanascie lat 
temu. Wtedy on tez mial na glowie Pani~ laworowiez 
i wszystkieh zainteresowanyeh. Pan Dyrektor dobrze 0 tym wie, ze taka 
sprawa miala miejsee. luz od wie1u lat dowozone s,,! dzieci z Mingos, 
Sionnej, Grt(zowa i Broszkowa i nie maj,,! z tym zadnego klopotu ani 
rodziee ani szkoly. Nagle z dowozeniem dzieci ze szkoly w Koszewniey 
jest problem. W tej ehwili dzieci z tej szkoly id,,! do niej w deszezu 
i mrozie, ale to jest w porZ<fdku a nie w porz,,!dku jest dowiezienie dzieei 
na zajycia w innej szkole. 

- Radna Hanna Pieczara stwierdzila, ze rozumie wszystko. Ale u nieh 
bydzie tak jak w Broszkowie, gdzie budynek po szkole niszezeje. 
Widzimy potrzeby wszystkich mieszkaileow i wiemy, ze ze wszystkie s,,! 
sluszne. Mowi Pan W6jt, ze W6jt z Mroz6w zamykal szkoty, ale te szkoly 
mialy po 20-40 uezni6w au nas jest w ehwili obeenej 78 uezni6w. 
Jest tutaj jakas r6i:niea w dzialaniaeh, prawda? 

- W6jt wyjasnil, ze budynek po szkole w Broszkowie niszezeje, bo nie 
nadaje sit( do niezego. Jeszeze jak ehodzili do niego uezniowie, to byl 



w tragicznym stanie. 

- Sohys wsi Niechnabrz Rafal Biernacki powiedzial, ze jak slyszy 


o inwestycjach, to s') one w Bojmiu, Zeliszewie i Kotuniu. A pozostali, to 
co - gorsi. Ajesli chodzi 0 tresci deklaracji wyborczych radnych i W6jta, 
to obowiG)Zuj') one tylko do wybor6w nie dtuzej. 

Wiycej uwag ani pytan nie zgloszono. 


Przewodnicz,)ca Rady Teresa Brusniak odczytala projekt Uchwaly 

Nr XIY.91.20 15 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoly Podstawowej 

w Koszewnicy. 

Uchwala zostala podjyta wiykszosci') gtos6w Iza-9, przeciw-4, wstrzymal siy -1/ 

w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 7 

W6jt wyjasnil, ze ustawa 0 transporcie zbiorowym naklada na gminy obowi,)zek 

wyznaczenia przystank6w przy drogach gminnych. W tej zmianie 

dotychczasowej uchwaty dokladamy nowe przystanki. Chce nam siy tyc 

wygodnie i mamy do tego prawo, wiyc s') i nowe potrzeby. Nowe wnioski 

naplynyly juz po wystaniu do Panstwa radnych material6w na sesjy i bydG) 

rozpatrywane w p6iniejszym terminie. 


- Radny Tomasz Swinarski stwierdzil, ze nie bydzie pytal 0 przystanki przy 
drodze krajowej, ale przy sklepie w Broszkowie nalezaloby umiejscowic 
przystanek trochy inaczej. 
W6jt odpowiedziat, ze przystanek przy sklepie w Broszkowie polozony 
jest przy drodze powiatowej i do Pana Starosty nalezy zarz,)dzanie tym 
przystankiem. Jdli mies7Rancy maj') inny pomysl na jego lokalizacjy 
poprze ich starania. 

- Radna Hanna Pieczara zauwatyta, ze na zakrycie przy jej posesji 
umiejscowiony jest przystanek autobusowy. Jest to bardzo niebezpieczna 
lokalizacja. Proponuje przeniesc przystanek trochy dalej w kierunku 
tor6w kolejowych. 

- Sohys wsi Niechnabrz Rafal Biernacki wskazal, ze i w jego miejscowosci 
lokalizacja przystanku nie jest najlepsza. 
W6jt postanowil przyjrzec siy obu przypadkom i rozmawiac ze Starost') 
w tej sprawie. 

Wiycej uwag ani pytan nie zgloszono. 
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Przewodnicz:l!ca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr XIV.92.2015 zmieniajqcej 

uchwalC( w sprawie okreslenia przystankow komunikacyjnych na terenie Gminy 

Kotun oraz warunkow i zasad korzystania z tych przystankow. 

Uchwala zostala podjC(ta jednoglosnie lza-14! w glosowaniu jawnym. 

Ad pkt. 8 

przewodnicz:l!ca Rady Teresa Brusniak poinformowala 0: 


I. 	Do konca wrzesnia sklada siC( wnioski do projektu uchwaly budzetowej na 
nowy rok kalendarzowy. 

2. Posiedzenie zespolu opiniujqcego kandydatow na lawnikow odbC(dzie siC( 
w dniu 28 wrzesnia 0 godz. 15.00. 

3. 	 W festynie charytatywnym, ktory odbyl siC( w ostatniq niedzielC( sierpnia 
w Gr'rzowie zebrano kwotC( 4.800 zl. Kwota ta zostala po rowno 
przekazana rodzicom dwoch chorych dzieci z terenu naszej gminy. 
Pomysl organizowania takich imprezjest bardzo chwalebny godzien 
pochwaly. Dlatego z tego miejsca chciala podziC(kowac radnemu 
Michalowi Adamczykowi i pozostalym organizatorom za ich serce i trud 
wniesione w jego organizacjC(. 

- Radny Michal Adamczyk podziC(kowal wszystkim radnym i soltysom oraz 
pracownikom urzC(du, ktorzy wsparli finansowo tq akcjC(. 

Ad pkt. 9 
Wojt przedstawil pomysl wspolnego zakupu przez solectwa sprzC(tu do 
utrzymania drog gminnych. To jest prosba do wszystkich mieszkancow 
o wsparcie finansowe tego zakupu, poprzez przekazanie srodkow z funduszu 
soleckiego na jego realizacjC(. NastC(pnie pokazal kilka filmow reklamowych 
przedstawiajqcych maszyny do utrzymania drog gminnych, ktore chce zakupic 
gmina w przyszlym roku. 

- Przewodniczqca Rady stwierdzila, ze moze gdyby ten material zostal 
przedstawiony radnym i sohysom znacznie wczdniej, to wiC(cej solectw 
zdecydowaloby siC( na wsparcie pomyslu Wojta. 

-	 Sohys wsi Ryczyca Zygmunt Ponikowski stwierdzil, ze przeka.i:emy 
swoje pieniqdze gminie a ta zakupi sprzC(t, przeka.i:e zakladowi a ten 
bC(dzie na nim zarabial pienil!dze od gminy. 
W6jt wyjasnil, ze wszyscy po nosimy koszty. Zaklad Gospodarki 
Komunalnej zostal powolany po to, aby w pierwszej kolejnosci zaspakajal 
potrzeby mieszkancow naszej gminy. Gdyby go nie bylo, gmina tez 
ponosila by koszty, ale na wykonanie prac trzeba by bylo czeka6 znacznie 
dluzej. 



- Sohys wsi Niechnabrz Rafal Biernacki stwierdzil, zeby tak nie wyszlo jak 
z wysypiskiem. Wybudowalismy wysypisko za 6 milion6w 
a sprzedalismy za milion. 

- W6jt sprostowal, ze wysypisko kosztowalo niewiele ponad 1,5 miliona 
zlotych. Stwierdzil taue, ze solectwa maj,!: prawo decydowac 0 swoich 
srodkach z funduszu soleckiego. 

-	 Obecny na sesji radny powiatowy Jan Kuc poprosil radnych 
o zabezpieczenie w przyszlorocznym budi:ecie srodkow finansowych na 
drogi powiatowe. S,!: one znacznie szybciej modernizowane, jesli gmina 
doklada srodkaw ze swojego budZetu. Juz s,!: zagwarantowane srodki na 
drogi w Broszkowie i Zeliszewie, ale trzeba taue rozwazye przekazanie 
niewielkich srodkow do drobnych prac stabilizacyjnych na L'!:czce 
w stront; Kostrzyna. 

- Wojt zwracajqc sit; do sohysa wsi Niechnabrz powiedzial, ze aby mowie, 
ze w jego miejscowosci nic sit; nie robi, to trzeba bylo wykonac dobr,!: 
drogt; wiele lat wczesniej. Nastt;pnie zaprosil w imieniu Lokalnej Grupy 
Dzialania Ziemi Siedleckiej w dniu 25 wrzesnia 0 godz. 19.00 do 
swietlicy wiejskiej w Polakach na omowienie lokalnej strategii dzialania. 

- Radna Barbara Plichta zwr6cila sit; do obecnego na sesji radnego 
powiatowego Jana Kucia 0 zapisanie do projektu budi:etu powiatu na 
przyszly rok dw6ch inwestycji: wykonanie 2 przepustow we wsi Zdzar. 

- Soltys wsi Piellki Irena Mie1czarek stwierdzila, ze pobocza drog 
powiatowych w jej miejscowosci s,!: bardzo zaniedbane. Koszenie rowu 
raz czy nawet dwa razy do roku, to zbyi malo. Odcinek pomit;dzy Kt;N 
a Wi1czonkiem byl niedawno wykoszony a juz zar6s1 i wymaga 
ponownego przekoszenia. 

-	 W6jt wyjasnil, ze w tym roku Gmina Kotuii zobowi,!zala sit; do letniego 
utrzymania drag powiato\'v)'ch. Niestety wieloletnie zaniedbania w tym 
zakresie nie przynios,! rezultatew w ciqgu jednego roku. Potrzeba na to 
znacznie wit;cej czasu, jednak staramy sit; sukcesywnie czyscic pobocza 
drog gminnych i powiatowych. Planujemy w ramach robot spolecznie 
uzytecznych zatrudnic okolo 10 osob bezrobotnych do oczyszczania 
poboczy dreg z zanieczyszczen i zakrzaczen. Myslt;, ze za jakis czas 
bt;dzie widac efekt tych prac. 

Wit;cej glosow w dyskusji nie zgloszono. Wolnych wniosk6w nie bylo. 



Ad pkt. 10 

Protok61 w poprzedniej sesji zostal przyj"ty jednoglosnie /za-14! w glosowaniu 

jawnym. 


Ad pkt. 11 

Wobec wyczerpania porzq.dku obrad Przewodniczq.ca Rady Teresa Brusniak 

podzi"kowala wszystkim za przybycie i udzial w posiedzeniu. 

Nast"pnie zamkn"la Obrady XIV Sesji Rady Gminy Kotun. 


prolOkf!a:
insp. d - i RG PRZEWO~xm¥RADYEIZbi~ astr~~bSka 

mgr Tefj~~U ~ak 

http:Przewodniczq.ca



